
 

Med två dagars varsel inför hälso- och sjukvårdsstyrelsens möte den 19 december 
meddelande den moderatledda majoriteten i Västra Götalandsregionen att man 
tänker sälja ut och privatisera tandregleringen i regionen. Det meddelades utan att 
vederbörlig analys gjorts kring konsekvenser för patienter och personal. Ingen 
granskning hade gjorts kring de risker med sönderslagna vårdkedjor som finns, inte 
heller kostnadskalkyl eller genomförandeplan fanns att ta ställning till. Med andra ord 
fanns inget egentligt underlag, vilket gör det svårt för oss socialdemokrater och 
övriga i oppositionen att förhålla oss till förslaget överhuvudtaget.  
 
Inte heller hade regionens ansvariga för den här vården informerat. Faktiskt hade inte 
ens majoritetens egna förtroendevalde ordförande i tandvårdsstyrelsen fått 
information. Trots det klubbade den moderatledda majoriteten igenom det 
principiella beslutet; att göra ett affärsområde av tandregleringen. 
 
Tidigare har införande av vårdval diskuterats och beslutats efter bredare politiska 
diskussioner. Detta förslag kom oss till känna helt utan förberedelse. Allt tyder på att 
detta är ett ideologiskt ställningstagande. Tandregleringen inom specialisttandvården 
är idag en välfungerande verksamhet och har inga köer för patienter. Att gå in och 
göra stora förändringar i något som fungerar väl och där det idag finns välfungerande 
vårdkedjor verkar vara ett självändamål för den moderatledda majoriteten, då det nu 
är andra gången man fattat hastigt beslut om att införa marknadslösningar i vården. 
Vi i opposition kan bara förundrat stå vid sidan och se på, och undra vad detta ska 
vara bra för.   
 
Mot bakgrund av ovan nämnda är mina frågor till Hälso- och sjukvårdsstyrelsens 
ordförande Jonas Andersson (L) följande: 
 

 

 



 


